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Joseph Stalin 
 

 

Joseph Stalin, Joseph Vissarionovich Stalin, born December 18 1878, Russian 

Empire, died March 5, 1953, Moscow, Russia, USSR, General Secretary of the 

Communist Party of the Soviet Union (1922-1953) and Prime Minister of the Soviet 

State (1941-1953) , which ruled the Soviet Union as a dictator for a quarter of a 

century into a major world power. 

During the quarter century preceding his death, Soviet dictator Joseph Stalin 

probably exercised more political power than any other figure in history. Stalin 

industrialized the USSR, forcibly reinforced its agriculture, cemented his position 

through intense police terror, helped defeat Germany in 1941-45, and extended 

Soviet controls to a belt of Eastern European states. The chief architect of Soviet 

autocracy and a skillful but ruthless organizer, he destroyed the remnants of freedom. 

Stalin was of Georgian, not Russian, his Father was a poor cobbler  Speaking 

only Georgian at Home and  savagely beat his son but Stalin learned Russian at 

church school  ,so he could secretly read Karl Marx, the chief theoretician of 

international Communism, and other forbidden texts . His mother worked in the 

washerwoman, and she prayed that they should become a priest for her son. 

In December 1899, stalin became, briefly, a clerk in the Tiflis Observatory, the 

only paid employment that he is recorded as having taken outside politics; there is 

no record of his ever having done manual labor. In 1900 he joined the political 

underground, fomenting labor demonstrations and strikes in the main industrial 

centers of the Caucasus. In 1903 joined to the Bolshevik, more militant, of these 

factions and became a pupil of its leader, Lenin. Between April 1902 and March 

1913, he was seven times arrested for revolutionary activity, undergoing repeated 

imprisonment and exile.  

Stalin’s rise to power 

stalin made slow progress in the party hierarchy, he briefly edited the newly 

founded Bolshevik newspaper Pravda before undergoing his longest period of exile: 

in Siberia from July 1913 to March 1917. 
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Reaching Petrograd from Siberia on March 25 1917, Stalin resumed editorship 

of Pravda.  When Bolshevik coup occurred in October 1917, he played an important 

role, but one less prominent than that of his chief rival, Leon Trotsky. 

Active as a politico-military leader on various fronts during the Civil War of 

1918–20, Stalin also held two ministerial posts in the new Bolshevik government, 

being commissar for nationalities (1917–23). But it was his position as secretary 

general of the party's Central Committee, from 1922 until his death that provided 

the power base for his dictatorship. After Lenin's death, in January 1924, Stalin 

become the solo ruler of the Soviet Union until his death. 

 

 

 

، الإمبراطورية 1878 كانون الاول  18، من مواليد  جوزيف ستالين ، يوسف فيساريونوفيتش ستالين

، موسكو ، روسيا ، اتحاد الجمهوريات الاشتراكية السوفياتية ، الأمين  1953 آذار 5في ، توفي الروسية 

( 1953-1941( ورئيس الوزراء السوفياتي الدولة )1953-1922العام للحزب الشيوعي للاتحاد السوفيتي )

 .فيتي دكتاتورياً لمدة ربع قرن وحولته إلى قوة عالمية كبرى، التي حكمت الاتحاد السو

خلال ربع القرن الذي سبق وفاته ، ربما مارس الدكتاتور السوفيتي جوزيف ستالين سلطة سياسية أكثر 

من أي شخصية أخرى في التاريخ. قام ستالين بتصنيع الاتحاد السوفيتي ، وعزز زراعته بالقوة ، وعزز 

، ووسع السيطرة  1945-1941هاب بوليسي مكثف ، وساعد على هزيمة ألمانيا في موقعه من خلال إر

السوفيتية إلى حزام من دول أوروبا الشرقية. لقد دمر المهندس الرئيسي للاستبداد السوفيتي ومنظم ماهر بقايا 

 الحرية.

يضرب الجورجية في المنزل وكان ستالين جورجياً وليس روسياً ، وكان والده إسكافياً فقيرًا يتحدث فقط 

ابنه بوحشية ، لكن ستالين تعلم اللغة الروسية في مدرسة الكنيسة ، لذلك كان بإمكانه أن يقرأ سرًا كارل 

ماركس ، كبير المنظرين للشيوعية العالمية ، وآخر ممنوع نصوص. كانت والدته تعمل في الغسالة ، ودعت 

 أن يصيروا قسيسين لابنها.

، أصبح ستالين ، لفترة وجيزة ، كاتباً في مرصد تيفليس ، وهو العمل الوحيد  1899 كانون الاولفي 

المأجور الذي تم تسجيله على أنه عمل خارج السياسة ؛ لا يوجد سجل عن قيامه بعمل يدوي على الإطلاق. 

العمالية في انضم إلى الحركة السرية السياسية ، مما أدى إلى إثارة المظاهرات والإضرابات  1900في عام 
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انضم إلى البلشفية الأكثر نضالية من هذه الفصائل  1903المراكز الصناعية الرئيسية في القوقاز ، وفي عام 

، تم اعتقاله سبع مرات بسبب نشاطه  1913ومارس  1902وأصبح من محبي زعيمها لينين. بين أبريل 

 .الثوري ، وتعرض للسجن والنفي المتكرر

 طةصعود ستالين إلى السل 

حقق ستالين تقدمًا بطيئاً في التسلسل الهرمي للحزب ، وحرر لفترة وجيزة الصحيفة البلشفية التي  

 .1917إلى مارس  1913تأسست حديثاً برافدا قبل أن يمر بأطول فترة نفيه: في سيبيريا من يوليو 

يدة البرافدا. ، استأنف ستالين تحرير جر 1917 آذار 25بعد وصوله إلى بتروغراد من سيبيريا في 

، لعب دورًا مهمًا ، لكنه كان أقل بروزًا من دور منافسه الرئيسي  1917عندما وقع انقلاب بلشيفيك في أكتوبر 

 ليون تروتسكي.

، شغل ستالين  1920-1918نشط كقائد سياسي عسكري على جبهات مختلفة خلال الحرب الأهلية من 

(. لكن 1923-1917لجديدة ، حيث كان مفوضًا للجنسيات )أيضًا منصبين وزاريين في الحكومة البلشفية ا

حتى وفاته ، هو الذي وفر قاعدة السلطة  1922كان منصبه كأمين عام للجنة المركزية للحزب ، من عام 

 ، أصبح ستالين الحاكم المنفرد حتى وفاته. 1924 كانون الثاني بعد وفاة لينين ، في  .لديكتاتوريته

General Secretary  الامين العام 

architect  مهندس معماري 

prohibited  محظور-ممنوع  

labor  عامل 

USSR  الاتحاد السوفيتي 

editorship  محرر 

hierarchy  هرمي 

prominent  معروف –مشهور –لامع  

 


